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Betreft Zorgen over de kwaliteit en beschikbaarheid van gemeentelijke 

accommodaties 

 

Probleem 

Van maart t/m augustus 2017 maakte een projectgroep van de PvdA Heiloo een rondgang langs 

alle gemeentelijke locaties en langs veel van de verenigingen en clubs die in Heiloo actief zijn. 

Aanleiding hiervoor waren signalen die wij kregen van mensen die wij op straat spraken tijdens de 

verkiezingscampagne, dat er problemen zijn rond de gemeentelijke accommodaties in Heiloo. 

 

Wij signaleren een viertal problemen, van verschillende aard: 

 

1. Verenigingen, stichtingen en groepen burgers die gezamenlijk iets willen ondernemen in Heiloo 

lopen aan tegen een gebrek aan geschikte en betaalbare accommodaties voor hun activiteiten. 

Dat blijkt uit o.a. ook uit de recente noodkreet van schaakvereniging de Oppositie in de 

Uitkijkpost (september 2018), die opgeheven dreigde te worden wegens het ontbreken van een 

geschikte ruimte.1 Dat blijkt ook uit de oproep van de Heilooër Bridgeclub in de commissie MZ 

van mei 2018. Nu, vijf maanden later, heeft de bridgeclub nog steeds geen goed onderkomen 

gevonden; men komt bijeen in Hotel Fletcher, er zijn twintig leden minder en de contributie is 

verhoogd.  

 

Ook nieuwe activiteiten komen moeilijk van de grond door een gebrek aan toegankelijke en 

geschikte locaties. Wij spraken bijvoorbeeld met mensen uit de joodse gemeenschap in Heiloo 

die het Chanoeka-feest organiseren. De enige plek waar dat nu lukt is in het Trefpunt, maar die 

ruimte is ongeschikt om kinderen mee naartoe te nemen, terwijl het een kinderfeest is. Of 

neem het Suikerfeest: in veel andere plaatsen wordt dat samen met buurtgenoten gevierd, 

maar waar zou een dergelijke ontmoeting in Heiloo kunnen plaatsvinden? 

 

2. Veel gemeentelijke accommodaties zijn daarnaast sterk verouderd en/of verloederd.  
- Sluisweijdt is beneden opgeknapt, de bovenverdieping is kaal. 
- Ypsalon is goed onderhouden, maar meestal bezet. 
- Oosthoek is mooi onderhouden, maar alleen toegankelijk voor leden. 
- De Dans- en muziekschool is verouderd en verkeert in slechte staat. 
- De Beun laat veel achterstallig onderhoud zien. 
- Sporthal Vennewater is sterk verouderd. 
- Het Brunogebouw is afgeleefd. 
- Het Trefpunt biedt een fantastisch aanbod van ondersteuning, maar is gehuisvest in een 

sterk verouderd gebouw, met verouderd meubilair. Voor jongeren voor de jongere ouderen 
nodigt dat niet uit om naar binnen te gaan. 
Daar zijn enkele positieve uitzonderingen op te noemen – het gebouw van de bibliotheek 
en het nieuwe onderkomen van de Historische Vereniging Heiloo - maar daar staan hoge 
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huren tegenover, die alleen kunnen worden opgebracht omdat de gemeente subsidies 
verleent. 

 

3. Het is voor burgers die samen iets willen ondernemen lastig contact te leggen met de diverse 

locaties. Vaak is onduidelijk met wie ze daarvoor contact kunnen opnemen. 

 

4. Voor burgers ontbreekt daarnaast een goed overzicht welke verenigingen, stichtingen en clubs 

er allemaal zijn. De gemeente lijkt ervan uit te gaan dat alle inwoners deze informatie online 

kunnen vinden. Dat is niet het geval. 

 

De activiteiten die in Heiloo worden georganiseerd voor en door burgers zijn een belangrijk 

instrument om eenzaamheid onder burgers tegen te gaan. Dat is een reden om de vier genoemde 

problemen serieus te nemen. Een andere belangrijke reden is dat als burgers van verschillende 

leeftijden en met verschillende achtergronden elkaar kunnen ontmoeten in ‘lichte 

gemeenschappen’2 zoals de bridgeclub of de schaakvereniging, dat ten goede komt aan de 

leefbaarheid en sociale cohesie in Heiloo.  

 

Oorzaak 

Ad 1 Een oorzaak voor het tekort aan geschikte gemeentelijke accommodaties voor activiteiten 

van en voor burgers lijkt te zijn de recente sluiting van enkele gemeentelijke locaties. Een andere 

oorzaak lijkt te zijn dat voor sommige locaties de huren te hoog liggen voor maatschappelijke (niet-

commerciële) activiteiten. Er is sinds 2014/2015 dan ook behoorlijk bezuinigd op gemeentelijke 

accommodaties. 

 

Ad 2 Een oorzaak is gebrekkig onderhoud. 

 

Ad 3 Doordat de gemeente de verhuur van veel gemeentelijke locaties heeft uitbesteed aan 

bureau SRO in Haarlem, is de afstand tot de burger groot, zowel letterlijk (Haarlem is ver weg) als 

overdrachtelijk (een commerciële partij staat voor burgers op grotere afstand dan de gemeente). 

 

Ad 4 De gedrukte gemeentegids is afgeschaft. Veel mensen die wij spraken geven aan deze te 

missen. Maar ook online is de informatie niet altijd up to date en niet heel overzichtelijk. 

    

Oplossingsrichting 

Er ligt al het nodige beleid.3 Ons inziens hoeft er geen nieuw beleid te komen, maar moet het 

beleid gerichter worden ingevuld. De gemeente zou haar sturende rol in het gemeentelijk 

accommodatiebeleid voortvarender moeten oppakken dan nu gebeurt. 

 

Tijdens onze rondgang langs locaties en verenigingen hebben we veel ideeën voor oplossingen 

gehoord van burgers. Van het oprichten van een open huis in Heiloo, bijvoorbeeld in of rond 

winkelcentrum ’t Loo, waar nu enkele winkelpanden leegstaan, tot uitbreiding van de ruimtes in en 

bij de bibliotheek – ook weer in de functie van ‘open huis’ van Heiloo - tot renovatie van het Bruno-

gebouw in combinatie met renovatie van het Trefpunt, zodat daar een eigentijds en levendig 

centrum komt voor het verenigingsleven. 

 

De PvdA Heiloo heeft zelf zeker ook ideeën over oplossingsrichtingen, maar belangrijker dan dat 

het op onze manier gebeurt, vinden we dat er een oplossing wordt gezocht voor de door ons 
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gesignaleerde vier problemen. Hetzij doordat de portefeuillehouder dit oppakt, hetzij doordat de 

commissie MZ dit oppakt, in samenwerking met de portefeuillehouder. Wij zouden het daarnaast 

wenselijk en verstandig vinden als ook de inwoners van Heiloo hierbij input kunnen leveren c.q. 

betrokken worden. Onze ervaring is dat het een onderwerp is dat sterk leeft in het dorp. 

 

Vervolg  

Wij zouden graag zien dat er een plan van aanpak komt voor de gesignaleerde problemen. Het ligt 

ons inziens voor de hand dat de portefeuillehouder daar het voortouw in neemt, dat zij daarbij 

burgers betrekt, en dat dit plan daarna weer wordt besproken in de commissie MZ. 

 

                                                

 
1 Schaakvereniging de Oppositie heeft inmiddels een onderkomen gevonden in de bibliotheek, zie de Uitkijkpost van 10 

oktober 2018. Het had echter weinig gescheeld, of deze vereniging was uit Heiloo verdwenen. Het feit dat de vereniging 

zich genoodzaakt zag een noodkreet uit te doen gaan via de media, geeft aan hoe hoog de nood was. Tot voor kort lag 

er daarnaast een plan om de bibliotheek ruimte in te laten leveren en deze te verhuren aan de GGD. Is dit plan inmiddels 

van tafel is de vraag? Zo nee, dan is de oplossing voor de schaakvereniging slechts tijdelijk. 
2 De term is gemunt door de sociologen Jan Willem Duyvendak en Menno Hurenkamp (beiden verbonden aan de UvA), 

die zich bezighouden met onderzoek naar burgerschap. 

3 Zo ligt er de Toekomstvisie 2030 van Heiloo. In Heiloo is vastgesteld welke gemeentelijke accommodaties worden 

verhuurd als ‘Economische activiteiten die plaatsvinden in het algemeen belang’ (gemeenteraad 28 oktober 2014) en we 

kennen de Algemene Subsidieverordening Heiloo 2012. Daarnaast is er o.a. de aangenomen motie van Heiloo2000, 

VVD, CDA van 3 nov 2014, waarmee wordt toegezegd dat het accommodatie- en subsidiebeleid wordt geharmoniseerd.  

 


